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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Algemeen Beleid, Financiën
en Begroting besprak op woensdag 2 mei 2001 het
verslag het verslag van het Rekenhof over de in-
vordering en inning van milieuheffingen (Parl. St.
Vl. Parl., 2000-2001, nr. 38/1.

A. BESPREKING

Op voorstel van de heer Marc Van den Abeelen,
voorzitter, wordt het verslag van het Rekenhof
over de invordering en inning van milieuheffingen
als toegelicht beschouwd en wordt onmiddellijk
overgegaan tot de bespreking.

A.1.Tussenkomst van de heer André Denys

Volgens de heer André Denys, zijn de verschillende
betrokken overheidsactoren er niet in geslaagd de
heffingen op een uniforme manier te organiseren.
Er is een duidelijk gebrek aan samenwerking, over-
leg en coördinatie tussen de verschillende over-
heidsactoren. Er is geen procesbeheer, de databan-
ken zijn niet op elkaar afgestemd en er is maar een
minimale kwaliteitsbewaking. Van interne controle
is evenmin sprake. Enkel de Vlaamse Milieumaat-
schappij (VMM) heeft zicht op de kosten verbon-
den aan de heffingen die zij int. Er wordt ten slotte
op een gebrekkige wijze teruggekoppeld naar het
beleidsniveau.

A.2.Tussenkomst van minister-president Patrick
Dewael

Minister-president Patrick Dewael stelt dat de
Vlaamse regering op basis van de vragen en op-
merkingen van het Rekenhof een aantal correcties
of vernieuwingen zal voorstellen. Het valt op dat
de Vlaamse Gemeenschap niet over een centrale
dienst beschikt om alle heffingen uniform te innen.
De heffingen worden geïnd door de materieel be-
voegde departementen als (onder)deel van hun
doelstellingen.

Terzake verwijst de minister-president naar de
doorlichting van de manier waarop de Vlaamse
overheid belastingen int. Soms wordt er beroep ge-
daan op de intercommunale vereniging Cipal
(Centrum voor Informatica Provincies Antwerpen
en Limburg) en soms wordt een beheersovereen-
komst afgesloten (zie Evaluatierapport van de
Vlaamse regering over de Vlaamse fiscaliteit, Parl.
St. Vl. Parl., 2000-2001, nr. 569/1 en Verslag namens
de Commissie voor Algemeen Beleid, Financiën en

Begroting uitgebracht door de heer Frans De
Cock, Parl. St. Vl. Parl., 2000-2001, nr. 569/2).

Bovendien zijn de procedures niet altijd op elkaar
afgestemd. Zo zijn er twee procedures voor de
leegstandheffing : een voor bedrijfsgebouwen en
een voor gebouwen van burgers. De Vlaamse Ad-
ministratie Milieu-, Natuur-, Land- en Waterbeheer
(Aminal), de Openbare Vlaamse Afvalstoffen-
maatschappij (OVAM), de Vlaamse Landmaat-
schappij (VLM) en de VMM hebben de heffingen
elk op een afzonderlijke manier binnen de bestaan-
de structuren geïntegreerd. Enkel de VMM heeft
een afzonderlijke afdeling Heffingen. Bij de andere
is dat geïntegreerd binnen de globale werking van
de organisatie. Voor de inning heeft de VMM een
overeenkomst gesloten met Cipal zonder enige de-
cretale machtiging of voorafgaande evaluatie. Ook
Aminal schakelt Cipal in bij de invorderingen.

Het Rekenhof doet een aantal aanbevelingen op
beleids-, beheers- en heffingsniveau. In het regeer-
akkoord staat uitdrukkelijk ingeschreven dat het
bestaande heffingensysteem moet herbekeken en
aangepast worden om burgers en bedrijven meer
rechtszekerheid en voorspelbaarheid te bieden.
Niemand betwist dat het milieubeleid moet gefi-
nancierd worden op een dubbele basis, maar de
heffingen moeten wel geïnd worden op een manier
die rekening houdt met rechtszekerheid en voor-
spelbaarheid.

In de beleidsnota Financiën en Begroting (Parl. St.
Vl. Parl., 2000-2001, nr. 166/1) wordt naar voor ge-
bracht dat de overheid meer is dan een middel om
inkomsten te verwerven. De minister-president be-
nadrukt het aspect beleidsinstrument sterk. In het
kader van de hervorming van de Vlaamse admini-
stratie, zijn 13 homogene beleidspakketten afgeba-
kend. De invordering van alle milieuheffingen
wordt een taak van het beleidsdomein Financiën
en Begroting. Wel moet de regelgeving inzake de
heffingen eerst worden gestroomlijnd.

Om een beter zicht te krijgen op de kosten van de
producten en diensten geleverd door de Vlaamse
overheid, moet een degelijke economische en ana-
lytische boekhouding ingevoerd worden in het
nieuwe boekhoudingsysteem waardoor de innings-
kosten kunnen berekend worden, die dan in de ma-
nagementinformatiesystemen gecombineerd kun-
nen worden met andere gegevens. In het verleden
is al te vaak op een complexe en omslachtige ma-
nier geïnd met inzet van veel personeel zonder te
weten wat die inning de overheid precies kostte.
Voortaan kan dan nagegaan worden welke manier
van innen het voordeligste is. Een veralgemeende
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toepassing van het EFQM-systeem binnen de
Vlaamse Gemeenschap is dus noodzakelijk.

Aan het Rekenhof is meegedeeld dat de Vlaamse
regering streeft naar een Vlaams aanspreekpunt
voor alle Vlaamse belastingen en een eigen fiscale
administratie wil uitbouwen. Verder is er eveneens
nood aan systematische en gestructureerde samen-
werkingsverbanden.

A.3.Replieken

A.3.1. Repliek van de heer André Denys

De heer André Denys meent dat de vorige Vlaam-
se minister bevoegd voor begroting, mevrouw De-
meester, in de vorige legislatuur te ver is gegaan in
de outsourcing van de inningsopdrachten. Dat is
een opdracht van de overheid als men uniformiteit
en rechtszekerheid wil garanderen. De spreker is
het volledig eens met de nieuwe aanpak en vindt
dat de nefaste gevolgen van het gevoerde beleid zo
snel mogelijk moeten weggewerkt worden.

A.3.2. Repliek van mevrouw Isabel Vertriest

Ook mevrouw Isabel Vertriest vindt dat er orde op
zaken moet gesteld worden. Maar het commissielid
stelt dat de heffingen niet alleen vanuit economisch
standpunt bekeken mogen worden, maar ook van-
uit de inhoudelijke doelstellingen. Inhoudelijk bij-
voorbeeld heeft de leegstandsheffing zijn nut be-
wezen maar de procedures zijn danig complex,
omdat er een dubbel beroepssysteem is, namelijk
een inhoudelijke en een financiële, die elkaar al te
vaak doorkruisen. Ook al wordt alles gecoördi-
neerd door het nieuwe departement Financiën en
Begroting, toch mag de inhoudelijke band – voor
wat de milieuheffingen betreft – met het departe-
ment bevoegd voor milieu niet verloren gaan.

A.3.3. Repliek van de minister-president

De minister-president stelt dat hij wel eens de
klachten en verzuchtingen hoort dat er op het ter-
rein onvoldoende wordt gecontroleerd. Gezien de
manier waarop de inning georganiseerd is, is dat
niet onlogisch. Het kleine aantal bezwaarschriften
is een gevolg van het weinig actieve opsporingsbe-
leid. Als alles wat meer eenvormig wordt gemaakt

en een betere integratie van alle informaticasyste-
men, moet een meer effectieve controle wel moge-
lijk worden.

De verslaggever, De voorzitter,

Chris Marc

VANDENBROEKE VAN DEN ABEELEN
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